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Folketingets Socialudvalg 

Folketingets Socialudvalg har d. 24. maj 2024 stillet følgende spørgsmål nr. 

500 (alm. del) til social- og boligministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Charlotte Broman Mølbæk (SF). 

Spørgsmål nr. 500: 

”Tænker ministeren, at der kan være en sammenhæng mellem det faktum, at 

antallet af borgere, som modtager hjælp og støtte i form af en social indsats 

efter serviceloven er steget med 13,5 procent fra 2018 til 2022 og den 

økonomiske stigning på 8,2 procent i samme periode?” 

Svar: 

Der lægges i besvarelsen til grund, at der henvises til Ekspertudvalget på 

socialområdets endelige afrapportering side 23 og, at der med den økonomiske 

stigning forstås stigningen i udgifter til sociale indsatser.  

 

Det kan ikke afvises, at der er en sammenhæng mellem et stigende antal 

modtagere af sociale indsatser og stigende udgifter. 

 

Det bemærkes dog, at der ikke nødvendigvis vil være tale om en ensartet 

sammenhæng på tværs af hele socialområdet. I den endelige afrapportering fra 

Ekspertudvalget på socialområdet fremhæves bl.a., at man på 

botilbudsområdet ser en udgiftsstigning, der ikke alene kan forklares af et 

stigende antal modtagere. På botilbudsområdet stiger udgifterne hurtigere end 

antallet af personer.  

 

Det kan endeligt bemærkes, at antallet af voksne modtagere af sociale 

indsatser, der henvises til i spørgsmålet, ikke omfatter modtagere af alle 

indsatser, og at udviklingen i udgifter og modtagere ikke er sammenlignelige, jf. 

den samtidige besvarelse af SOU alm. del – spm. 496. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Pernille Rosenkrantz-Theil 

Social- og boligminister 
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